
 

 

Oversatt fra podcast til skriftspråk av Jan-Egil Wigen Aasterud 

 

 

(musikk) 

 

Lotta: Velkommen til Kreftkompasset! Det er jeg som er Lotta. 

 

Ida: Og det er jeg som er Ida.  

 

Lotta: I dag skal dere få høre en podcast som vi tok opp den niende oktober, hvor vi hadde 

inspirasjonskveld. 

 

Ida: Mhm. Og da var vi så heldige at vi fikk Tonje Fredheim, som kommer fra Ålgård utenfor Stavanger, 

til å fly til Oslo for å være sammen med oss og spille inn denne podcasten.  

 

Lotta: Ja, og vi kjente ikke Tonje fra før. Hun hadde skrevet en mail til oss og fortalt litt om seg selv, og 

at hun hadde en del andre utfordringer, og ikke bare kreft.  

Men at hun hadde et fantastisk, sprudlende humør, og lurte på om hun var et podcastemne.  

 

Ida: Ja.  

 

Lotta: Så vi tok sjansen.  

 

Ida: Det gjorde vi, og vi har ikke angra! 

 

Lotta: Ikke ett sekund. For en fantastisk, sprudlende energibombe av en dame!  

 

Ida: Vi håper at det kommer like godt frem nå, da, som det gjorde når vi spilte inn den podcasten med 

henne. For det var... Det var virkelig et fyrverkeri, og en fantastisk avslutning på en utrolig fin kveld!  

 

Lotta: Mhm. Så følg med, for her kommer Tonje! 

 

(musikk) 

 

_______________ 

 

Lotta: Da sitter vi på Årvoll gård, live-podcast med Tonje Fredheim. Og grunnen til det, Tonje, var at du 

sendte oss en mail.  

 

Vi tenkte vi kunne begynne med å lese litt fra den mailen.  

Du skriver her at du har hørt mye på podden vår, og du føler deg aldri alene når du lytter til den. Så hvis 

du føler ensom og alene, "...hva gjør jeg da? Ja, da setter jeg på en historie, og den kan høres flere 

ganger".  

Så skriver du videre:  

"Jeg har funnet ut at kreften spør ikke om du har diagnoser fra før av. I mitt hode tenkte jeg: 'Jeg kan 

ikke få kreft, siden jeg har så masse annet'. Men så feil kan man ta. Og jeg fikk selvfølgelig den litt 

heftige typen som er uhelbredelig. 

Så her er jeg nå. Jeg, med en bipolar lidelse som jeg har hatt i 25 år, lavt stoffskifte som bivirkning på 

medisiner som skal holde den bipolare lidelsen i sjakk, psoriasis og Rosen. Og nå sist eggstokkreft med 

spredning til buken.  



 

 

Og et havarert ekteskap som bare varte i halvannet år, som ikke tålte kreftdiagnosen.  

Men, det er én ting ingen diagnoser får frata meg, og det er humoren, humøret og den vanvittig gode 

følelsen av å le med magen.  

Så om dette er interessant å lage podcast av, bare ta kontakt!" 

 

(latter)  

 

Lotta: Og det gjorde vi, så velkommen! 

 

Tonje: Takk!  

 

Lotta: Du må bruke den. 

 

Tonje: Takk, takk! 

 

(latter) 

 

Lotta: Du har kommet helt fra Stavanger!  

 

Tonje: Ålgård. 30 minutter ut forbi Stavanger.  

 

Lotta: Ja, litt utenfor Stavanger.  

Vi er så glade for at du ville ta turen til oss! 

 

Tonje: Jeg er så glad for at jeg fikk komme! Det har gitt så mye, det dere gjør. For man sitter på en tue 

med denne kreften, og du føler at du er den eneste i verden. Du føler nesten som det er en pest du har 

fått, som ingen andre har.  

 

Lotta: Mhm. 

 

Tonje: Og så sitter du og hører på podcastene. Historier på historier, og så kjenner jeg: "Herremann, vi er 

flere om det!" 

 

Lotta: Ja...  

 

Tonje: "Jeg er ikke alene, jeg, vi er mange".  

 

Lotta: Mhm. 

 

Tonje: Og det gjør litt godt. Det er jo vondt at de ble syke de andre også, selvfølgelig, men oppi min 

elendighet så gjorde det godt at det var andre også som hadde elendighet. Og også masse positivt.  

 

Lotta: Vi pleier alltid å begynne liksom tilbake, før man fikk kreft. Litt sånn: "Hvem er Tonje?" 

 

Tonje: Ja... Jeg har sprunget hele livet, synes jeg, med utfordringer. Jeg kaller det ikke "problemer" 

lenger, jeg sier "utfordringer", for det kommer bakker og tuer hele veien.  

 

Lotta: mhm. 

 



 

 

Tonje: Jeg fikk tre barn nokså kjapt etter hverandre. Jeg var vel et-par-og-tjue da jeg begynte med den... 

Sporten. 

 

(latter)  

 

Lotta: Det var tett! 

 

Tonje: Så var det sånn at sistemann kom og var funksjonshemmet. Vi visste i to år ikke hva som feilte, og 

hun var heldigvis bare døv.  

 

Lotta: Ja...  

 

Tonje: Så da var det tegnspråk.  Så det har jeg gått i årevis og lært, kurs, og lært unger og styrt med det.  

Og så har det jo vært det travle familie... Jeg ble skilt ganske tidlig, da hun var ti måneder ble jeg alene 

med de tre, men det har gått greit. Jeg har hatt hovedomsorgen for de.  

Og når de da vokste til, og alle dugnader og fotballer og korps og alt dette som har holdt deg aktiv, og 

gjort at du ikke har hatt så mye tid til venner, så stod vi igjen og lurte på "Hva gjør vi nå? Ungene trenger 

oss ikke. Korpset trenger oss ikke. Fotballen trenger oss ikke".  

Og der satt vi i et vakuum.  

Så lagde vi en venneklubb i Stavanger. Det var mange i den situasjonen som kom i det vakuumet og 

plutselig ikke hadde nettverk.  

Så det har vi skapt nå, så de som vil være med i et nettverk i Stavanger blir tatt med på arrangementer og 

sånn og sånn. Så jeg er litt sånn... Vil være med der det skjer.  

Det er litt meg. Og så er jeg veldig glad i å le! Så har jeg veldig stygg galgenhumor! Men det driter jeg i.  

 

(latter)  

 

Tonje: Så jeg har kommet til Østlandet nå og forstått at de er litt fisefine her over.  

 

Lotta: Er de det? 

 

Tonje: Ja, men vet du hva? Jeg driter i det! 

 

(latter)   

 

Tonje: Sånn er vi, som kommer fra vest. 

Jeg vet ikke om det er så mye mer å si. Jeg er 52. Er nå singel igjen. Det har jeg også prøvd før, så det går 

fint.  

Jeg har to hunder, to gullfisker og to katter, så jeg er jo ikke helt alene.  

 

Lotta: Nei...  

 

Tonje: Så driver jeg med hest. Jeg rir. Jeg begynte heldigvis å ri en måned før jeg fikk kreften, så jeg var 

allerede i gang, så det sa jeg at jeg i hvert fall skulle fortsette med.  

Og så har jeg begynt å male igjen, for jeg malte bilder for en seks års tid siden. Det sluttet også, og har jeg 

begynt med nå. Jeg er med i en malegjeng, kvinnfolk, vi har det så gøy!  

Jeg lever nå som jeg aldri før har levd, men jeg lever for meg selv. Jeg kan ikke skryte på meg at jeg lever 

for familie og venner, jeg lever rett og slett for meg selv (latter), og gjør bare det jeg har lyst til.  

 

Det var litt egoistisk, men det må være lov! 



 

 

 

Ida: Det er lov! 

 

Lotta: Kan du fortelle litt om hva som skjedde når du fikk din diagnose? Eller, hvordan oppdaget du at 

det var noe som var som det ikke skulle?  

 

Tonje: Ja, da skulle vi til Tyrkia, og jeg hadde vondt i magen. Plutselig sa det "deis" i magen, akkurat som 

om det var noe som ramla.  

Jeg hadde en venninne som fortalte om livmorfall, eller noe sånn. Dagen etterpå falt det hos meg. Jeg 

tenkte: "Er jeg er så jævla skrudd mentalt at når hun forteller meg om det fallet, så faller det hos meg 

også?"  

 

(latter)  

 

Tonje: Så tenkte jeg: "Ja, det kan godt være, faktisk, at det er så galt!" 

Så gikk det... Og jeg fikk smerter, og måtte spørre henne: "Hadde du smerter når det falt?" 

 

(latter)  

 

Tonje: Nei, det hadde ikke hun hatt. Neivel... Så jeg hadde smerter, og de ble verre og verre.  

Så var det snakk om... Jeg tenkte at det kanskje ikke var så lurt å reise til Tyrkia, når man er dårlig, men 

så var det jo kjekt å reise til Tyrkia også.  

Så da gjorde jeg heller det enn å gå til legen. Fordi i Tyrkia kan man gå på apoteket, og der får du ALT du 

bare vil av sterke drugs, og det gjorde jeg.  

 

(latter)  

 

Tonje: Så jeg fikk en sånn elefant-antibiotikakur som faktisk dempet smertene. Jeg tenkte: "Fint, jeg har 

bare en betennelse". Jeg bestilte en legetime i Tyrkia, som jeg vurderte da jeg kom hjem om jeg bare 

skulle droppe. "Jeg har jo ikke så vondt nå, det er bare en murring her". 

Men så sa jeg: "Gå til legen og innrøm hva du har gjort!".  

Så gjorde jeg det. Da ble jeg sendt til... Hva kaller man det med den slangen bak? Koloskopi (latter), og 

CT, og så tok jeg en runde til gynekolog.  

På CT-en viste det seg at jeg var full av kreft!  

Da kom jeg til legen, og hun sa, og begynte å snakke om noe sånn eggstokkreft-greier, forløp og 

pakkeforløp, og jeg kjente at eggstokkreft hadde jeg aldri hørt om. "Hva er det du snakker om?" 

Så tenkte jeg: "Jaja, det er sikkert en quick-fix på dette", for det er det jo på alt. Brystkreft - 80-90 % blir 

friske, og... Det er en quick-fix.  

Så jeg tok det ikke så ille da. Legen satt med en tåre i øyet, det synes jeg var rart, men... Jeg gikk hjem og 

googlet, og så fant jeg at... "Herregud," tenkte jeg, "her er det ingen quick-fix! Hva gjør vi nå?" 

Så da fant jeg ut av døden. Jeg har hatt det travelt hele livet. Jeg har ikke hatt tid til å tenke på at det har 

vært noen del av meg, ikke har jeg hatt det inn på livet heller. Jeg tenkte at  jeg må finne ut av hva det 

er, hva er døden? "Kreftforeningen - hva er døden?" 

Så leste jeg om hva døden er. Jeg leste om hva som skjer i siste fasen, for det var greit for meg å vite 

gangen i dette her, for å få trygghet.  

Jeg fant ut at da blir jeg litt narkoman og får morfin og alt det der og skal sveve litt, og det var helt greit.  

Så brukte jeg litt tid på disse fasene, så aksepterte jeg. Jeg aksepterte at døden var faktisk noe alle fikk i 

fødselsgave. Du hendelse, det hadde jeg aldri tenkt på før!  

Så ble det sånn... På butikken ble folk så veldig sånn: "Åh, nå må du nyte!" Da ble jeg litt provosert inni 

meg. Sier det ikke høyt da, jeg er frekk da, men så frekk er jeg ikke. "Du må faen meg nyte selv," tenker 



 

 

jeg. "Du har også fått det dødskortet, jeg har bare fått vite det, men du sitter med akkurat samme kortet. 

Bare at jeg vet litt mer".  

Det sa han andre... Hehe, han fotografen også: "Det er litt greit å kunne planlegge litt, faktisk". Så det er 

ikke bare negativt heller å vite litt.  

Men det som ble min panikk, da jeg hadde blitt fortrolig med alt dette her var: "Herregud, tenk om jeg 

dør i en bilulykke!" Den har jo ikke jeg gangen i...  

 

(latter)  

 

Lotta: Den har du ikke planlagt, nei.  

 

Tonje: Så ble jeg litt redd for at noen... Som Fleksnes: "Ikke stjel min SOS". - Ikke stjel min død!  

Så måtte jeg lese han Ingvard Wilhelmsen...  

 

Lotta: Han er fin. 

 

Tonje: "Det du ikke har kontroll på, drit i det". Det var en periode jeg satt og blåste så mye skyer på 

Ålgård, for du skulle... 

 

Lotta: Ja, du skal blåse bort... 

 

Tonje: Jeg satt og blåste og blåste, og de gikk vekk! 

Nå har jeg gått bort fra å være kontrollfrik, for det var jeg, det skulle være sånn petimeternivå... (hvisker) 

jeg gir faen i alt!  

 

(latter) 

 

Lotta: Jeg ser du har kjøpt deg det armbåndet der det står "gi mer faen på". 

 

Tonje: Ja, det måtte jeg ha, altså!  

Nei, men jeg har blitt sånn. Men Gud så deilig det er å ikke ha kontroll!  

 

Lotta: Men hvordan klarte du det, da? Det er jo mange som ikke ønsker det, men det er ikke så lett å bare 

tenke at "nå gir jeg faen". Det skjer jo liksom ikke av seg selv.  

 

Tonje: Du må bare innse det! Du må bruke intelligensen din og så må du innse det, at du har ikke 

kontroll! Det er ingen av oss her inne som har kontroll. Ikke en kjeft, rekk opp hånda den som har 

kontroll!  

 

(latter)  

 

Tonje: Har du kontroll? 

 

Lotta: Ida rekker opp hånda!  

 

Tonje: Nei, du har ikke det. Og så er det det da å ta utfordringen når man står i det, og så gjøre det beste 

ut av det. Om man ligger nede, så ligger man nede, ja, det går helt fint det også. Så går det litt videre, så 

reiser man seg etter hvert, så går det også fint.  

Nå er jeg veldig på høygirnivå og gjør alt mulig. Fatiguen er bare forsvunnet, men det kan komme, jeg 

vet det, drit i, det er der ikke nå. Så lever jeg bare. Bruk energien! 



 

 

 

Lotta: Hvor lenge siden er det du fikk diagnosen? 

 

Tonje: Godt spørsmål. September i fjor.  

 

Ida: Ja... 

 

Lotta: Så ett år siden.  

 

Tonje: Det er nå...? 

 

Lotta: Nå er vi i Oktober. 

 

Tonje: Jeg har litt sånn chemobrain jeg også, altså! men... Hehe,  Oktober nå, ja. Ja, det er ett år siden.  

 

Ida: Jeg lurer på, i forhold til kreftdiagnosen din... Og så har du den bipolare lidelsen, hvordan... På en 

måte har det fungert sammen?  

 

Tonje: Det har jo egentlig ikke fungert sammen, fordi jeg har vært innlagt mange ganger. Jeg er en av de 

som har ligget i belter, selv om det ikke ser sånn ut.  

Jeg har den alvorlige typen. Og jeg kan ikke noe for det, men sånn er det. Og de som har sett litt bak 

forbi, de har kunnskap og vet at det eksisterer i dag. Og det er helt greit.  

Min redsel var jo: "Å herregud, mentalt nå? Skal... Jeg har ikke tid til å være innlagt! Jeg har ikke tid til å 

ligge i psykiatrien nå, jeg skal leve!" Men, det fine med oss galne, vi har piller!  

 

(latter)  

 

Tonje: Som dere ikke har! I verktøyskrinet vårt! Og jeg har, kors på halsen, det er ikke én natt jeg ikke 

har sovet under fem timer. Jeg har sovet hver eneste natt. Søvnen er det viktigste redskapet. Trening er 

bra, aktivitet er bra, søvn er det viktigste.  

Sover du ikke, så kan du klikke! Det kan alle gjøre.  

 

Ida: Har du vært mindre dårlig etter at du fikk kreft, fordi du vil ha kontroll... Som du sier, du vil ikke bli 

innlagt? 

 

Tonje: Mentalt, tenker du?  

 

Ida: Ja? 

  

Tonje: Jeg har vært helt fin, jeg, men har jeg følt meg litt dårlig på tankekjøret så tar jeg en pille. Mens 

andre tenker, så tar jeg pause. Det er ganske greit.  

 

Ida: Et tips for alle, det!  

 

(latter)  

 

Tonje: Et tips er faktisk folk med kreft, om det... For man får tankekjør. Det er mye som skjer i hodet, og 

jeg tipser folk om de medisinene. Gå til legen, ta en sånn pille, så får dere litt ro. 

 

Ida: Kan du gi bort navnet på denne pillen, eller? 



 

 

 

Tonje: Det kan jeg.  

 

(latter)  

 

Tonje: Quetiapine, heter den! Quetiapine. Du trenger ikke noen stor dose. Det er for å få litt fred. Det 

funker...  

Så søvn er viktig. Det er hvile for hjernen.  

 

Ida: Men når du på en måte gir, som du sier, faen, da, og virker så positiv og glad og sånn, tror du at det 

er litt vanskelig for andre å kanskje forholde seg til deg, når du...?  

 

Tonje: Neei, ikke i de kretsene jeg går... 

 

(latter)  

 

Tonje: Fordi at... Jeg har vært gal i 25 år, og jeg har jobbet på min arbeidsplass i 13 år, og nå jobber jeg 30 

%. Og de vet at jeg er gal, og hadde jeg ikke vært gal hadde de blitt redde.  

 

(latter)  

 

Tonje: De hadde lurt på om kreften tok det også.  

Så jeg fikk høre at jeg var så savnet da jeg kom på jobb. Det var så herlig å høre latteren i gangene, men 

du verden så godt at jeg ikke jobber 100 %.  

 

(latter) 

 

Tonje: De MÅ... Levere arbeid, de må være litt effektive.  

Jeg har verdens beste sjefer! Fleksible, og jeg har verdens beste kollegaer.  

Det er så viktig i sånne situasjoner med sykdom, at man har en arbeidsplass som tar imot deg, 

tilrettelegger for deg og ikke fryser deg ut.  

Det er alfa omega, altså, for å klare å stå i jobb.  

 

Ida: Mhm.  

 

Lotta: Hva slags behandling har du fått?  

 

Tonje: Jeg har hatt en sånn kikkhull, der de går inn og kikker med kamera for å se hvor galt dette her. 

Skal vi gi cellegift før, operere middel, cellegift etterpå, eller kan vi ta å operere alt først?  

De måtte bare inn og kikke at det var sånne snitt.  

Det var tre uker etter den at de fant ut at de skulle inn og ta alt. Eller, ikke alt, det sa de jo aldri, men de 

skulle inn og åpne buken, for å få... Jeg har bilder av det, som dere skal få se.  

Jeg var full av kreft, jeg. De kalte det for kreftkaker.  

Jeg er litt misunnelig når folk sier svulster, for det høres så mye enklere ut!  

Jeg hadde masse kaker, jeg, og grøt, kalte hun det.  

Så veide jeg fire kilo mindre etter operasjonen!  

Jeg synes det var litt spooky. Men sånn var det, og de tok ut det de kunne, men de kunne ikke ta ut alt. 

 

Lotta: Nei...  

 



 

 

Tonje: Så jeg er på sånn livsforlengende behandling, og jeg blir ikke frisk, står det i mine papirer. Jeg ble 

helt stokk når jeg hørte det. Hæ!? Jeg fikk helt sånn paddesjokk, altså, hva mente de med det? 

Men så har jeg akseptert at ja vel, da er det sånn. 

 

Lotta: Mhm... Men fikk du noen behandling etter operasjonen?  

 

Tonje: Ja, cellegiften.  

 

Lotta: Ja.  

 

Tonje: jaja, ja,ja,ja. Carboplatin og taxol. Sikkert kjente navn for noen.  

 

Lotta: Mhm...  

 

Ida: Hvordan har det påvirket din livskvalitet og livet etterpå? 

 

Tonje: Nå er jo håret tilbake, og bryn og vipper og sånne kosmetiske ting, da, og hvordan det har...  

Altså, du har jo den chemobrain, men det hadde jo jeg på lavt stoffskifte. Men nå kan jeg bare henge det 

på... Jeg sier jeg har chemobrain, sånn er det bare.  

Så det er greit, liksom. Jeg kjenner det på hukommelse, og det å lese bok og sånt. Ja vel, så leser jeg ikke 

bok da.  

Hva er vitsen, når jeg vet at jeg ikke klarer det, hvorfor gjør jeg det?  

Ja, men når du klarer å få mestring heller, ikke sant... Altså, jeg er jeg litt der, jeg.  

Kanskje en dag så prøver jeg...  

 

Ida: Mhm  

 

(latter) 

 

Tonje: ... men akkurat nå vet jeg at det ikke er noe vits i.  

 

Ida: Så du har på en måte funnet måter å håndtere de bivirkningene som du har fått? 

 

Tonje: Jeg tenker jo på de, jeg prøver bare å gjøre ting som jeg vet jeg klarer. Sånn at jeg får mestring.  

 

Ida: Det burde kanskje vi andre ha gjort litt mer av også.  

 

Lotta: Ja...  

 

Tonje: Og så har jeg litt lavere mål. Målet er å le én gang om dagen med magen. Som regel klarer jeg mer 

enn det, men jeg når jo målet, jeg har jo suksess hver eneste dag! 

Altså, hvor vanskelig skal det være, liksom?  

 

(latter)  

 

Tonje: Gjør det enkelt! Jeg er nok litt mann! 

 

(latter) (applaus)  

 



 

 

Lotta: veldig bra! Men du har også etter hvert blitt kjent med andre, som er... Om ikke i samme, så 

lignende situasjon som deg. Hva har det betydd for deg? 

 

Tonje: Det har betydd så mye, altså! Nå må ikke jeg begynne å grine, men når du får en sånn diagnose, 

som er såpass... Ikke sjelden, men den er ikke sånn hyppig heller, det er 500 i Norge, da begynner du å 

google.  

Så begynte jeg å google på Face - "eggstokkreft". Og der ser jeg, der er det en egen gruppe. "Facebook 

med eggstokkreft"! Og jeg meldte meg inn. Og der er det jo så mange kjekke damer!  

Og vi har i dag vært på lunsj, på Bella Bambina og spist, 20 stykker sammen. 

 

Lotta: Fantastisk!  

  

Tonje: Og vi støtter hverandre i tilbakefall, i gode resultater, i dårlige resultater. Og... helt amazing!  

Og død, det er tre som er døde.  

Det er helt amazing!  

Jeg vurderte etter første dødsfallet, det skal jeg ærlig innrømme, da satt jeg og grein hjemme. Så tenkte 

jeg: "Skal du være med i den gruppa? Orker du dette her?"  

Så tenkte jeg: "Ja, Tonje, du må tåle å ta litt sorg". Jeg har lettere å grine for andre enn meg selv, så det er 

verre når de dør enn når jeg dør. Men det merker jo ikke jeg, men... Ja...  

Men det er så amazing. Fantastisk gjeng med damer!  

 

Ida: Så godt å høre, at dere fokuserer på ting som er positivt også, så man ikke samles sammen og bare 

liksom graver seg ned, men at man faktisk møtes og kan le. Som du sier, du hadde ledd så mange ganger 

at du har jo... Du har jo high score på det...  

 

Tonje: Det er galgenhumor, og jeg har lagt ut vinterkroppen i ny bikini...  

 

Ida: Har vi bildet her? 

 

(latter) 

 

Tonje: Nei, men det er jo på profilen min også, noe som jeg angrer på nå som jeg skal begynne å date 

andre menn! 

 

(latter)  

 

Ida: Det blir gøy! 

 

Tonje: Jeg har liksom ødelagt den sjansen, men OK.  

Neida, så... Der er det vitser, galgenhumor, tristhet og død, det er positivt og støtte. Det er alt mulig, 

altså. Det er helt fantastisk! 

 

Ida: Så bra!  

 

Lotta: Du nevnte så vidt... Vi skal ikke snakke så mye om det, men du ble skilt i denne... Kanskje på 

grunn av kreften, var det det? 

  

Tonje: Det var nok mye... Det var ikke kreften, men det var utfordringen. Jeg tror ikke vi hadde vært gift 

ett år engang, da jeg ble syk.  

Vi var jo kjempeforelska! Det var et fantastisk bryllup i Karibien, og... Fantastisk!  



 

 

Men da jeg fikk kreft og fikk vite at dette dør hun av, så fikk han et sjokk. "Hva med meg? Hva skal jeg 

gjøre etter du er død?" 

Så jeg ble på en måte litt mentalt pårørende til en pårørende, pluss at jeg var pasienten.  

Og når jeg var kommet gjennom cellegiften og all behandling, så fant jeg ut at "Herregud, jeg har et liv!", 

for man har ikke et liv under chemo, altså... De som sier det har ikke fått rett kvalitet, holdt jeg på å si, 

eller rett merke. Hehe. Men da fant jeg ut at jeg har ikke tid. Jeg har et liv, og det må jeg leve. Vi var på 

to forskjellige planeter.  

Han var der, og jeg var nå.  

Så da måtte jeg be han flytte, og tok ut separasjon.  

Det er ikke noe hyggelig, men det er jo sånn... Jeg vet jo ikke selv hvordan jeg hadde vært som 

pårørende? Jeg hadde sikkert... Ikke jævla (Tid 21:16.Usikker på  om du sier "jævla") bra, jeg heller.  

Man det vet man ikke på forhånd...  

 

Lotta: Nei...  

 

Tonje: ... hvordan man vil reagere. Jeg håper og tror at jeg ville reagert ved å være kjærlig og hentet 

tøfler og vafler og... Vært kjempe... God, da, men jeg vet jo ikke.  

Jeg kan ikke påberope meg en rolle jeg aldri har prøvd. Og det er beintøft, tror jeg, for de som står ut 

forbi.  

Og da er det så godt å høre på de podcastene, for der er det så mange gode pårørende. Jeg kjenner jeg blir 

så varm når jeg hører hvor mange gode mennesker det finnes, som vi ser rundt oss.  

Det er en tøff situasjon, både å stå i og være ved siden av.  

 

Lotta: Noen ganger tror jeg det kanskje er litt vanskeligere, å være pårørende.  

 

Ida: Men tror du den skillsmissen hadde skjedd hvis du ikke hadde blitt syk? 

 

Tonje: Nei. Det tror jeg ikke. Da ville ikke vi vært så totalt på forskjellige planeter. Vi hadde det veldig 

bra når jeg ble syk.  

Jeg tror ikke det, nei.  

 

Ida: Det er to ganske sterke ting du må gjennom, da, på samme tidspunkt. Både en skillsmisse og å være 

syk.  

 

Tonje: Ja, selvfølgelig, men så tenker jeg: "Takk Gud for at jeg ikke blir gal oppi dette her i tillegg!" 

 

(latter)  

 

Tonje: Du kan tenke: du har fått to ting, men kunne hatt både...  

 

Ida: Kunne vært lagt inn og beltelagt, og... 

 

Tonje: Helt korrekt! Sant? Så, nei, det har egentlig gått veldig greit.  

Og jeg tenker også at jeg er heldig. Jeg har voksne unger. De er 26, 28 og 29. De har utdannet seg, de 

klarer seg, og de har blitt selvstendige. Jeg føler at jeg har fått frukter av det jeg har gitt i oppdragelse. 

Selvfølgelig litt flaks også, men jeg tar litt æren av det.  

 

Lotta: Ja, selvfølgelig! 

 

Tonje: Og jeg kan glede meg over det!  



 

 

Jeg har ikke barnebarn, men så tenker jeg: "Nei, men så får jeg glede meg over å ikke ha barnebarn, da, så 

slipper jeg å savne de når jeg skal gå".  

At du finner... Uansett hvordan man snur på flisa, hvis du vil klarer du å snu det til et eller annet.  

 

Lotta: Hvordan har barna dine håndtert... Hvordan har det vært for dem, tror du?  

 

Tonje: Åh, sikkert et helvete, regner jeg med.  

Jeg har prøvd å ikke gå veldig dypt inn i materien, for jeg synes ikke vi skal snakke for mye om døden... 

La oss leve, så får de sørge når jeg dør.  

Så får de ta sorgen da. Vi kan ikke sørge på forhånd, tenker jeg.   

Men klart at det er beintøft for dem å vite, men jeg føler at vi ikke skal bruke tid på det.  

Hvis vi skal sørge både nå og etterpå, det er jo waste of time!  

Så nå lever vi.  

 

Ida: Mhm.  

 

Tonje: Kose oss.  

 

Lotta: Hva gjør du for å kose deg i hverdagen, da? 

 

Tonje: Gå på jobb, blant annet. Det er akkurat som å gå på nattklubb for meg!  

 

(latter)  

 

Tonje: Det er kollegaer som er kanon, det er kaffemaskin, jeg får jobbet litt med ting jeg kan, og føler at 

jeg både mestrer og yter og bidrar. 

Og så går det til å male med disse damene. Der har jeg nettopp begynt igjen, for å finne kunstneren i 

meg, som jeg vet bor der. Den begynner å komme, så begynner å få mestring med det også og har det 

knallkjekt!  

Så rir jeg. Og det gjorde jeg under cellegiften også.  

 

Lotta: Det må du ha begynt med seint? 

 

Tonje: Min drøm da jeg var seks år, da stelte jeg en fjording, det var å få egen hest. Det fikk jeg ikke av 

mine foreldre, sånn som andre får...  

 

(latter) 

 

Tonje: Så det måtte jeg skaffe meg for noen år siden selv. Jeg reiste til Danmark og skaffet meg en hest!  

Den skulle være kald i hodet, men det var den ikke. Så jeg var altså skikkelig skadet. Da trodde jeg at jeg 

skulle reise, så skadet ble jeg. Og så trodde jeg at jeg havnet i rullestol, fordi at... Jeg ble så skadet i ryggen 

av den.  

Men, det resulterte i at jeg hadde angst i to år med min egen hest, med å ri. Gikk til hypnoser og alt 

sånne rare ting man gjør.  

Så jeg ga vekk hesten.  

Jeg la det på is... Og min største drøm, det var ikke unger, det var hest!  

Og da gikk det to år der jeg lå litt lent tilbake og tenkte at "dette tør ikke jeg, for jeg har så mye angst".  

Så begynte jeg jo å ri én måned før kreften kom, med litt angst på ridehester.  

Når kreften kom skulle jeg dø, sant, så da ser jeg bare... Angsten vekk! Jeg skulle dø likevel.  

Så nå, jeg har jo ikke angst. Jeg er ikke redd! 



 

 

 

(latter)  

 

Tonje: Jeg har det så gøy! Det er jo helt... Hva er det verste som kan skje, liksom? Det kommer til å skje 

uansett. 

Det er helt herlig, altså! 

Når folk har levd med angst og kommer ut av det, kjenner man bare den fantastiske følelsen av å være fri 

av angsten  

 

Lotta: Da tenker jeg at jeg skulle ønske at vi som ikke lever med kreft kunne hatt litt av det du har. Ikke 

være så redd for så mye, ikke ha for mye angst... Hva kan vi lære? 

 

Tonje: Vet ikke hvor du får kjøpt det fra...  

 

(latter)  

 

Tonje: Aner ikke! Men jeg tror det nok sitter litt i måten du tenker på. Hvordan du tenker om deg selv 

på, tar du deg selv høytidelig? Dropp hva andre synes om deg, det bryr ikke jeg meg noe om! Ellers 

hadde ikke jeg sittet her som dette nå, med mitt språk.   

Så litt sånn... Hvis du ikke tar deg selv så høytidelig, og... Tja, go with the flow.  

Man må trene, tror jeg. Mentaltrene på det.  

 

Lotta: Er det ikke noe du er redd for nå?  

 

Tonje: Om det noe jeg ikke er redd for, eller om det ER noe jeg er redd for, tenker du?  

 

Lotta: Mhm...  

 

Tonje: Ja, det er jo den dere som kom, den bilulykken i stedet for den morfinrusen.  

Men så har jeg tenkt at det har jeg ikke kontroll på... 

 

Lotta: Nei... 

 

Tonje: Så blir det den bilulykken,  regner jeg med at brannvesenet gjør en god jobb med å skjære opp 

karosseriet.  

Så jeg har funnet ut at jeg bare driter i det. Det som skjer, det skjer.  

Vi er ikke sikret, selv om vi har fått kreft. Det er jo ikke sikkert at det er kreften dreper oss. Det er det vi 

tror, men det er jo ikke sikkert! Vi kan gå ut her i dag, og... Ja... Det gjelder å ikke tenke så mye på det.  

Gjelder å bare leve.  

 

Lotta: Hva har du for drømmer og ønsker for framtiden?  

 

Tonje: Det er jo ikke mer enn... I mai kunne ikke jeg ta knebøy. Jeg oppdaget at hele kroppen var ødelagt 

av cellegiften.  

Jeg var nede på gulvet og kom ikke opp igjen! Da tenkte jeg at "oi, det er ikke muskler".  

Så begynte jeg å miste ting, sånn at jeg måtte bøye meg ned og ta det opp. Det synes jeg var en god 

trening.  

 

(latter)  

 



 

 

Tonje: Og så etter hvert klarte jeg å ta knebøy uten å støtte, uten å gi fart, og da skal jeg love deg: Alle på 

jobben fikk se det, alle venner fikk se det...  

 

(latter) 

 

Tonje: Og da var det: "Jeg kan ta knebøy! Se her!" Sant? Det var akkurat som en unge som gikk. Det var 

en helt amazing følelse!  

Jeg går mye tur. Jeg har hundene, så jeg går tur. Jeg går ikke så kjempelange, men tre-fire kilometer, og 

koser meg i skogen. Snakker med trærne og meg selv, og andre folk.  

Og så... Nå datt jeg litt ut...  

 

Lotta: Hva du ønsker... Hva du drømmer om? 

 

Tonje: Hva jeg drømmer om, ja!  

Jeg har et mål, nemlig, om at i februar/mars, skal jeg til Østerrike igjen, for der har jeg vært to ganger. 

Det er en drøm.  

Da MÅ jeg ha muskler i beina, ellers blir jeg bare sittende i hytta...  

 

(latter)  

 

Tonje: ... med vin og snacks, liksom.  

Så jeg har sånne mål, og det gjør at det å gå tur i skogen og trene... Jeg trener jo ikke, men jeg kaller det 

skjult trening, for jeg trener jo uten å kalle det trening.  

Samme med riding også. Det er jo kjempetrening, men jeg kaller det ikke trening. Det kaller jeg for 

"riding", for min hjerne takler ikke trening. Men hvis jeg kaller det riding eller... 

 

(latter)   

 

Tonje: ... Eller gå på tur i fjellet går det fint i hodet mitt. Men idet det kalles trening er det noe som vrir 

seg, altså.  

Målet mitt nå... Jeg har en venninne, faktisk, som mistet mannen sin i en dykkerulykke nå nettopp, for 

noen måneder siden. Så jeg tar henne med meg, og vi reiser til Gran Canaria nå i november og koser oss.  

Og det blir også en påminnelse. Han var 55 år, kjempefrisk og alt, og dykket profesjonelt... Sånn! 

Og jeg var jo liksom... Han kom før meg i køen, hva skjedde? Jeg var så sikker på at jeg sto først av mine 

venner og de jeg kjente. Men det gjorde jeg jo ikke.  

Livet er uforutsigbart. Du har ingen kontroll!  

Så da skal vi til Gran Canaria. Det er en drøm. 

Og så var det Østerrike-turen.  

Så er det en på ridingen som inviterte meg med til Spania på riding, én uke. Det er helt... Jeg ville i april, 

men da hadde hun noe økonomiansvar, så da ble det september.  

Jeg sa: "Herregud, tror du jeg er kreftfri helt til september? Er du løye? Jeg har sikkert fått tilbakefall 

lenge før!"  

Men ok, depositummet er 3000, jeg skal stå i den. Det eneste som kan gå galt er at jeg taper de pengene.  

Så jeg har sagt at jeg har ikke tid til å få kreft før etter oktober neste år.  

Så skal jeg til Bulgaria med singleturer i juni. I juni skal jeg dit. To uker. Ja. Det er reiser for sånne gamle 

kjerringer som meg. Og det er ikke dating, det er bare å sitte og jabbe og kose seg, og ha det gøy!  

Så jeg har masse planer. Jeg har rett og slett ikke tid til å bli syk igjen, bare for å si det rett ut.  

 

Lotta: Fantastisk å høre på! Ida, blir du litt satt ut?  

 



 

 

Ida: Jeg smiler og ser på deg og blir så glad, jeg!  

Men det du sier, da. Alt det du har sagt, som du understreker, som alle andre her i dag har sagt, er 

nettopp det at man må liksom leve hver eneste dag. Og gjøre det beste ut av det, uansett.  

Det virker som du gjør til gagns.  

 

Tonje: NÅ gjør jeg det, ja. 

 

Ida: Ja, NÅ gjør du det. 

Jeg tror at vi skal si tusen takk for at du stilte opp uten å kjenne vårs, og kommer hit, og... 

 

Tonje: Håper ikke dere sensurerer meg! 

 

(latter)  

 

Lotta: Vi skal ikke sensurere noe, Tonje! 

 

Tonje: Bryggersjauerspråket, vet du! Jada, er fra Vestlandet… 

 

Ida: Vi har hørt mye verre!  

Tusen takk for at du ville dele din historie sammen med oss. 

 

Tonje: Skal ikke vi se bildene? 

 

Ida: Jo, vi viser bilder, vi kjører film!  

 

(latter)  

 

Tonje: Jeg ser jo så frisk ut...! 

 

(latter)  

 

_______________ 

 

Lotta: Ja, vi håper at dere har ledd like mye som vi gjorde under podcasten. Det tror jeg er den podcasten 

vi har ledd mest, Ida. 

 

Ida: Mhm 

 

Lotta: Og den ene gangen jeg så på deg tenkte jeg: "Nå har ikke Ida noen spørsmål", og det hadde ikke jeg 

heller.  

 

Ida: Nei...  

 

Lotta: Vi ble litt satt ut av denne her utrolige dama!  

 

Ida: Så tror jeg det tok et kvarter før jeg begynte å si noe. Hun var jo så intens og sprudlende og bare tok 

scenen! Det var utrolig deilig, og litt frustrerende! Det hørtes jo ut som om du satt der alene, stakkar!  

hehe! Det ble veldig, veldig bra! 

 

Lotta: Det ble utrolig bra!  



 

 

Vi hadde jo hatt kjempefine foredragsholdere før Tonje kom på, men det hadde vært mye til ettertanke. 

Ikke nødvendigvis så tungt og trist, men mye til ettertanke.  

Det at Tonje kom på slutten og virkelig fikk om stemningen og litt galskap og humor, det... Det var litt 

deilig å gå fra den kvelden med det som avslutning.  

 

Ida: Mhm. Det som jeg synes var utrolig kult er når folk har sittet i to og en halv, nesten tre timer og 

hørt på foredrag som er tøffe, som du sier, og som gjør noe med deg, så klarer hun å få liksom 99 % til å 

bare gapskratte! Det... Vi kommer til å bruke deg mer, Tonje! 

 

Lotta: Ja! Takk for at du kom!  

Det var en utrolig fin kveld. Vi håper dere følger med, vi kommer nok til å arrangere flere 

inspirasjonskvelder framover.  

Én måte å få informasjon på er at man nå kan gå inn på kreftkompasset.no og melde seg på som medlem 

hos oss, som vi har kalt det for.  Det koster ingenting, og det eneste som skjer er at man får nyhetsbrev 

og informasjon fra oss om det vi kommer til å gjøre framover.  

 

Ida: Mhm. Og så er vi på Facebook og Instagram. Og Twitter! 

 

Lotta: Så følg oss gjerne. Twitter også, ja! 

 

Ida: Det er vi og Donald! 

 

(latter)  

 

Ida: Vi tvitrer om litt bedre ting, hehe  

 

Lotta: Det gjør vi.  

Ja, og så neste gang, Ida, da skal vi møte min nye arbeidsgiver.  

 

Ida: Ja, det er kult!  

 

Lotta: Ja, det er skikkelig kult!  

 

Ida: Mr. Marius!  

 

Lotta: Mr. Marius Normann, som er onkolog og har startet en egen kreftklinikk. Snakk om å hoppe ut i 

det ukjente! Eller, ukjent er det kanskje ikke for han, men... Ja...  

 

Ida: Det er ikke så ukjent for dere som har fulgt med Marius en stund. Det er han som var med å starte 

kreftavdelingen på Aleris, og har gjort det veldig bra der. Har gjort veldig mye for det private markedet, 

så folk vet hva det er. Og så har han tatt steget og startet eget, hvor da du skal jobbe sammen med 

Marius. Det er utrolig bra!  

 

Lotta: jeg gleder meg veldig til det! Så da får vi høre litt, både om hvem Marius er, som person, og hva 

han tenker om det private helsevesen, og om det å tilby noe som ikke alle har råd til...  

 

Ida: Og ikke minst hva han tilbyr.  

 

Lotta: Ja, det også. Så vi får lære litt om den nye kreftklinikken som han nå åpner i Oslo. Så bli med oss i 

neste episode.  



 

 

 

(Musikk) 


